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18.06.2020 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Det vart ikkje sett fram andre vedtaksframlegg enn rådmannen sitt framlegg.  
 
Rådmannen sitt framlegg vart vedteke med 11 mot 10 røyster.  

For rådmannen sitt framlegg Imot rådmannen sitt framlegg 

Knut Harald Frøland (Bl) Martin Haugen (Bl) 

Lena Tveit (Bl) Ove Totland (Bl) 

Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) Øyvind Steinsland (Bl) 

Knut Loneland Høibraaten (Bl) Shirin Kvernes Khadoor (Ap) 

Solveig Vassenden (Bl) Gunn Østvik Petersen (Ap) 

Linda Haug Kollbotn (Frp) Jon Magne Bogevik (Ap) 

Odd Arne Haga (Frp) Harald Boge (Ap) 

Karl Bård Kollbotn (Frp) Arild Røen (H) 

Magnus Erdal (Sp) Øyvind Strømmen (MDG) 

Øyvind Røen (Sp) Oskar Røen (MDG) 

Gunn Totland Moss (KrF)  
 

 
KS- 043/2020 Vedtak: 
Det vert oppretta ein eigen bankkonto for mottak av gåver til dekking av kommunen sine utgifter til 
vurdering av søksmål mot tidlegare barnevernleiar, fylkesnemnda og tingretten. Det skal òg vera 
mogleg å bruka Vipps.    
 
I kommunestyremøtet 16.09.2020 skal det leggjast fram sak med forslag til statuttar for bruk av 
pengegåver som kjem inn til denne bankkontoen. Fram til dette kan midlar som kjem inn til kontoen 
berre brukast i samsvar med avsnittet ovanfor.   
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 



Det vert oppretta ein eigen bankkonto for mottak av gåver til dekking av kommunen sine utgifter til 
vurdering av søksmål mot tidlegare barnevernleiar, fylkesnemnda og tingretten. Det skal òg vera 
mogleg å bruka Vipps.    
 
I kommunestyremøtet 16.09.2020 skal det leggjast fram sak med forslag til statuttar for bruk av 
pengegåver som kjem inn til denne bankkontoen. Fram til dette kan midlar som kjem inn til kontoen 
berre brukast i samsvar med avsnittet ovanfor.   
 
 
Kva saka gjeld: 
Det har den siste tida kome spørsmål (mellom anna i sosiale medier) frå personar som ønskjer å bidra 
med pengar til Samnanger kommune sine utgifter knytt til arbeid med mogleg søksmål mot tidlegare 
barnevernleiar, fylkesnemnda og tingretten. Saka har fått stor merksemd i media, og personar frå 
heile landet har eit stort engasjement rundt kommunen sitt sitt arbeid med mogleg søksmål.  
 
I første omgang vil det vera aktuelt med pengegåver til dekking av utgifter knytt til kommunestyret 
sine vedtak 30.04.2020 og 11.06.2020 om løyving av midlar til juridiske vurderingar knytt til mogleg 
søksmål mot personar og instansar som har vore involverte i barnevernsakene som nyleg er granska 
av Barneadvokatene DA. Kommunestyret har til saman løyvd 350 000 kroner til dette. På litt lenger 
sikt kan det vera aktuelt med pengegåver også til andre utgifter knytt til den politiske prosessen om 
barnevernsaker i Samnanger.  
 
Ordføraren ønskjer at vert oppretta ein eigen bankkonto til dette føremålet, der personar som 
ønskjer det kan bidra med pengar. Det vil i så fall vera viktig å sikra at pengane som kjem inn vert 
brukt til dekking av utgifter knytt til kommunen sitt barnevern, og ikkje til andre føremål. Dette vil 
vera spesielt viktig dersom det eventuelt skulle koma inn meir enn 350 000 kroner. Dersom det kjem 
inn meir pengar enn kommunen brukar til juridiske vurderingar/juridisk bistand knytt til 
barnevernsakene som nyleg er granska av Barneadvokatene DA, vil overskytande midlar for 
eksempel kunne brukast til dekking av utgifter til følgjande:   

·  Advokatutgifter til bistand knytt til omgjering av fylkesmannen sitt vedtak om å fjerna 
granskingsrapporten frå kommunen sine nettsider 

·  Etablering av eiga barnevernteneste i Samnanger kommune (dersom kommunestyret 
vedtek at det skal opprettast slik teneste) 

 
Det kan eventuelt fastsetjast statuttar for bruken av pengar som vert gitt til kommunen. 
Administrasjonen har ikkje hatt kapasitet til å utarbeida forslag til statuttar til kommunestyremøtet 
18.06.2020, men vil kunne gjera dette til neste ordinære kommunestyremøte.  
 
Vurderingar og konsekvensar:  
Så langt administrasjonen har klart å finna ut, har kommunen lov til å ta imot pengegåver frå 
personar som ønskjer å bidra med midlar til kommunen. I utgangspunktet kan midlane frå slike gåver 
brukast både til drift og investeringar. Kommunen har ved ei rekke tidlegare høve teke imot 
pengegåver, for eksempel til sjukeheimen. I nokre tilfelle har den som har gitt pengegåva stilt vilkår 
om bruk av gåva, for eksempel at den skal brukast på sjukeheimen. 
 
Slik administrasjonen oppfattar det, er det grunn til å tru at relativt mange personar kjem til å gje 
pengegåver til kommunen til dekking av utgifter knytt til den politiske prosessen om barnevernsaker. 
Administrasjonen er med utgangspunkt i dette samd med ordføraren i at det vil vera rett å oppretta 
ein eigen bankkonto som slike pengegåver kan setjast inn på. Dette vil gjera det enkelt for 
kommunen å ha god kontroll på desse midlane. Dersom pengegåver skal setjast inn på kommunen 
sitt vanlege bankkontonummer, vil me vera avhengige av at den som set inn pengane inn merkar 
overføringa tydeleg med føremål (for eksempel «Barnevern»).  
 



Det kan sjølvsagt stillast spørsmål ved om det vil vera rett av kommunen å ta imot pengegåver, eller 
det vil vera meir rett at kommunen dekkar utgifter sjølv. Det er vanskeleg for administrasjonen å ha 
noko bestemt oppfatning om dette, utanom at det juridisk sett ikkje er noko i vegen for at 
kommunen tek imot pengegåver frå personar. Det vil kunne vera meir problematisk for kommunen å 
ta imot pengegåver frå firma, men kommunen vil kunne ta imot pengegåver frå idelle organisasjonar. 
Det vil uansett vera kommunen som bestemmer heilt konkret kva pengane skal brukast til, men 
kommunen bør sjølvsagt ikkje bruka pengane i strid med føremålet gjevaren har meint å gje pengane 
til.   
 
Dersom det vert oppretta ein eigen bankkonto, bør det vera enkelt for gjevarar å finna denne. 
Administrasjonen reknar med at informasjon om kontonummeret raskt vil bli lagt ut på Facebook 
m.m.  Dersom nokon likevel set inn pengar på kommunen sin vanlege bankkonto, vil desse pengane 
sjølvsagt kunne overførast til «gåvekontoen» så sant innskotet er merka med for eksempel 
«Barnevern».  
 
Kor vidt kommunen aktivt skal oppmoda personar om å gje pengar til kommunen, bør 
kommunestyret bestemma.  
 
 
 


